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Užitkový nákladní elektromobil pro obec Rostoklaty
V srpnu jsme získali skvělého pomocníka pro 

údržbu a péči o vzhled obce. A tím je nový 
nákladní užitkový elektromobil SELVO S2.DCH. 
Jelikož s vozítkem, kterému někdy přezdíváme 
pojízdný vysavač, papa mobil, zmrzlinářský vůz 
či ekovláček, jezdíme už druhý měsíc, vnímáme 
pozitivní reakce okolí. Nejvíce Vás zajímá:  Ko-
lik to stálo? A protože auto vypadá malinkaté, tak 
často slyšíme dotaz: A vejdete se tam? Na obranu 
autíčka musím konstatovat, že ve škodovce stod-
vacítce bylo místa rozhodně méně a ano, vejdeme 
se tam, a to celkem pohodlně. 

Pořizovací cena byla 580 800 Kč včetně 
DPH. To není málo peněz. Pokud by nešlo na 
pořízení vozidla čerpat dotace, tak bychom jej 
nejspíše nepořizovali a nadále bychom hunto-
vali starostovu modrou feldu. Využili jsme však 
výzvy SFŽP, konkrétně program Národní plán 
obnovy – alternativní doprava. Z něj se po-
dařilo získat finanční příspěvek 200 000 Kč na 
pořízení elektromobilu. Zbývá tedy 380.800 Kč, 
které bychom neradi dávali z obecního rozpoč-
tu, a tak ještě využijeme dotační titul Středočes-
kého kraje s názvem Fond obnovy venkova – 
oblast podpory Technická infrastruktura. Právě 
probíhá podání žádosti. Z něj by se teoreticky 
dalo čerpat dalších 323 680 Kč. Spoluúčast 
obce by tedy nakonec byla pouze 57 120 Kč. 
A to je myslím velice dobrá cena za nové auto, 
které vlastně není jenom auto. 

Co všechno stroj umí a jaké jsou jeho para-
metry? Maximální rychlost je 45 km/h, dojezd na 

plné nabití je cca 80 km. Nabíjet lze z normální 
zásuvky na 230 V s 16A jističem. Auto je způso-
bilé pro provoz na pozemních komunikacích, je 
pojištěné a má přidělenou SPZ. Má tažné zařízení, 
užitkovost lze tedy zvýšit připojením přívěsného 
vozíku. Kabina je dvoumístná, vybavená klima-
tizací a topením. Korba je sklopná s nosností až 
500 kg. A třešničkou na dortu je pak měnič napětí 
z 12 V na 230 V s maximálním příkonem 2000 W, 
který z auta dělá takovou velikou pojízdnou po-
werbanku. Měnič jsme vyzkoušeli v praxi, takže 
jsme z auta již napájeli vrtačku s míchadlem na 
beton, velkou úhlovou brusku při řezání dlažby, 
bourací kladivo nebo čerpadlo na vodu při čerpání 

obsahu kanalizační jímky v rámci opravy poruchy. 
Už se moc těším, až z něj natáhneme prodlužovač-
ku pro ohřev svařeného vína při některé z před-
vánočních akcí nebo například rozsvítíme vánoční 
stromeček. 

S autem jsme nadmíru spokojeni a věříme 
v jeho spolehlivost a dlouhou životnost. Výrobek 
je to z Číny, ale rudá hvězda na C.O.C. listu mu 
snad neubírá na kráse. Pro porovnání, podobný 
stroj od evropského výrobce, konkrétně z Dánska 
začíná v základu na pořizovací ceně 1,2 mil. Za 
tuto cenu bychom měli Selva dvě. Na přiložených 
fotografiích si můžete prohlédnout, jak všestranný 
pomocník to je.

Slovo starosty
Na titulní stránce posledního vydání 

Rostoklatského Zvěstovatele byly zachyceny 
děti dovádějící v hromadě pěny na Dětském dni. 
Nebude to dlouho trvat, a podobnou fotografii 
bude možné pořídit s jinou kulisou, a to s listím. 
Astronomický podzim začal letos v sobotu 23. 
září. Přesto stále ještě panují příjemné teploty, 
typické pro babí léto.  V tomto vydání RZ Vás 
čekají dva články od SDH Rostoklaty, první 
o letním hasičském soustředění a druhý o jejich 
úspěších v hasičském sportu. V reportáži 
paní Jarky Šermauerové si můžete přečíst 
o vydařeném výletě na zámek Sychrov. V článku 
o užitkovém nákladním elektromobilu se Vám 
představí náš nový pomocník pro údržbu obce. 
Nechybí reportáž o proběhlé akci Na kus řeči 
s Václavem Vydrou. Dále je zde prostor věnován 
úspěšně dokončeným stavebním akcím obce, 

konkrétně se jedná o rekonstrukci západní části 
hřbitovní zdi a rekonstrukci podlahy v KD. Že 
se můžeme těšit na nové víceúčelové hřiště, se 
dočtete v samostatném příspěvku. A bylo by 
něco v nepořádku, kdyby se zde nevyskytl článek 
o odpadu. Tomu se podrobně věnuje článek 
o rozboru směsného komunálního odpadu z naší 
obce. 

Během podzimu nás čekají některé tradiční 
akce, které pro Vás připravují místní spolky. 
A tak určitě nepřehlédněte pozvánky od SDH 
Rostoklaty na Drakiádu a Den světýlek. 
Halloweenskou dýni si můžete vydlabat na 
akci Rybářského spolku. Plesovou sezonu letos 
otevře fotbalová Traverza svým listopadovým 
plesem v KD Rostoklaty. Svatomartinskou 
slavnost v kostele jsme se naopak rozhodli 
zrušit. Důvodem byl nízký zájem ze stran 

občanů o tuto akci. Na akci jsme se snažili 
vždy představit něco nového o místní kulturní 
památce, ať už to byly kopie historických listin, 
ornáty sloužících kněží, nově navrátivší se 
reliéf Klatovské madony a loni nově pořízené 
antependium s vyobrazením sv. Martina. 
Zároveň byl vždy připraven program i pro 
děti, dvakrát byl součástí programu koncert.  
Omezující byla i fixace termínu akce na datum 
kolem 11. listopadu, kdy nešlo vzhledem 
k počasí ani počítat s využitím venkovních 
prostor. Nepoměr mezi pracností přípravy 
a konečným počtem návštěvníků byl jasný 
signál, že pokračování v pořádání akce by bylo 
plýtvání lidskými i finančními zdroji. 

Jménem zastupitelstva obce Rostoklaty přeji 
pohodový podzim všem našim čtenářům. 

Jiří Mokošín

SVOZ VELKOOBJEMOVÉHO, NEBEZPEČNÉHO A ELEKTRO ODPADU
sobota 4. listopadu 2023 Rostoklaty u OÚ 9.25–10.10 hod a Nová Ves II u rybníka 10.20–10.45 hod

Do nebezpečného odpadu patří: Absorbční činidla a filtrační materiály (hadry od olejů), obaly obsahující zbytky NO, pneumatiky (pouze osobní, 
bez disků), baterie a akumulátory (olověné), kyseliny, zářivka a jiný odpad obsahující rtuť, vyřazené zařízení obsahující chlorfluoruhlovodíky 

(lednice), barvy, tiskařské barvy, lepidla a pryskyřice obsahující nebezpečné látky, monočlánky, vyřazené TV, monitory, počítače, motorové oleje, 
olejové filtry.

Odpad musí být předán od občanů přímo posádce (z ruky do ruky), nikoli hromaděn na sběrném místě. Pokud se tak nestane, posádka nemá 
povinnost nahromaděný odpad převzít. Žádáme občany, aby na svoz nepřinášeli plasty, textil, sklo, kovy, tedy veškerý odpad, který lze řádně 

vytřídit.
!!! NEPŘEBÍRÁME NESPOTŘEBOVANÁ LÉČIVA /RTUŤ A RTUŤOVÉ TEPLOMĚRY, ETERNIT, ASFALTOVÉ LEPENKY A JINÉ 

NEBEZPEČNÉ STAVEBNÍ ODPADY, PODNIKATELSKÉ ODPADY VČETNĚ ELEKTRO ODPADŮ POCHÁZEJÍCÍCH Z PODNIKATELSKÉ 
ČINNOSTI, JEHLY,!!!

Drobné množství stavební suti je možné odložit do kontejneru ve dvoře OÚ
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Svozová společnost NYKOS zavádí novou 
službu pro obce a to je důkladný rozbor 

obsahu „černých“ popelnic na směsný odpad. 
Cílem je zjistit nedostatky v třídění odpadu 
a na základě zjištěných skutečností udělat ta-
ková opatření, která by vedla k lepším výs-
ledkům v třídění. Na praktických příkladech 
podložených čísly lze pak lépe edukovat obča-
ny a zlepšovat jejich návyky v chování v ob-
lasti odpadového hospodářství. Motivací pro 
zamyšlení se nad svým chováním u koše by 
pro Vás mohly být finance. Množství a váha 
směsného odpadu má totiž největší vliv na výši 
poplatku za odpad, který od Vás každoročně 
vybíráme. Platíte sice za objem popelnice, ale 
cenu za litr nádoby vypočítáváme z celkových 
nákladů na odpad v předešlém roce. Tedy model 
chování …máme zaplacenou dvěstěčtyřicítku, 
tak jí naplníme po víko, když za to už platíme. 
Nasypeme tam tu trávu, co se nevešla do BIO 
a ještě tam odsypeme pár těch dlaždiček a zby-
tek zase příště… je velice krátkozraké. Vám to 
sice v aktuálním roce už odpad neprodraží, ale 
obec to pozná na faktuře a v příštím roce na to 
zareaguje zvýšením ceny za litr a to zvedne výši 
poplatku. Zároveň dříve překročíme limit pro 
slevu na skládkovacím poplatku. Tento limit 
je pro rok 2023 stanoven na 180 kg směsného 
odpadu na jednoho občana s trvalým pobytem. 
V momentě, kdy obec tento limit překročí, má 
automaticky o 500 Kč dražší ukládání každé 
tuny směsného odpadu na skládce.  Nebudu 
se tu moc rozepisovat o nesmyslnosti tohoto 
ustanovení zákona o odpadech, protože odpa-
dového hospodářství se v naší obci účastní mi-
nimálně 700 osob (ano, tolik osob zde opravdu 
žije a je to spíše střízlivý odhad), přitom trvalý 
pobyt k  1. 1. 2023 mělo přihlášeno 621 osob. 
Takže naše obec je minimálně o 80 x 180 kg 
= 14,4 tuny znevýhodněna. Mimochodem, další 
důvod proč si přihlásit trvalý pobyt v obci, kde 
fyzicky žiji a produkuji odpad. Používat mozek 
při každém otevření popelnice má smysl, pro-
tože limit pro slevu na skládkovacím poplatku 
se každým rokem snižuje o 10 kg a zároveň se 
zvyšuje cena poplatku, takže v roce 2029 bude 
limit pouze 120 kg na občana a poplatek nad 
váhový limit by měl být 1850 Kč. A konečně 
k samotnému rozboru, jak dopadla naše obec:

Popis metody odběru vzorku pro třídění
Dne 16. 5. 2023 byl proveden samostatný svoz 
směsného komunálního odpadu (černých popel-
nic), tedy tak, aby ve svozovém voze nebyl jiný 
odpad než odpad od občanů zákazníka (obce Ros-
toklaty).

Vozidlo bylo zváženo a odpad vysypán do 
prostoru překládací stanice. Celkem bylo vysypá-
no 4,88 tuny odpadu. Odpad byl svážet typem 
vozidla linear press, odpad tedy nebyl promíchán 
a pro získání homogenizovaného vzorku bylo tře-
ba odpad promísit pomocí nakladače.

Následně byl z vysypané hromady odebrán 
odpad pro rozbor do lžíce nakladače, odebraný 
odpad měl váhu 324,50 kg. Tento vzorek byl 
převezen na místo provádění rozboru.

Popis metody provedení rozboru odpadu
Dodaný vzorek odpadu byl:
1) sítován na sítu s oky 40 mm, nadsítná frakce 
tříděna do připravených nádob,
2) podsítná frakce znovu sítována na sítu s oky 
15 mm,
3) druhá nadsítná frakce byla dotříděna od skla, 
kovů a BIO odpadu,
4) podsítná frakce byla označena jako nevytří-
ditelný zbytek,
5) vytříděné odpady byly váženy v nádobách na 
paletovém vozíku s váhou,
6) od navážených vah byly odečteny váhy 
prázdných nádob.

Výsledky fyzického rozboru
Výsledky provedeného rozboru svědčí o lepším 
průměru třídění odpadů v obci Rostoklaty, jeli-
kož se v černých popelnicích nachází ze 60 % 
odpad, který do nich patří (tzn. 40 % odpadu by 
se ještě dalo vyseparovat). Detailní přehled je 
níže v tabulce.

Z odpadů, které do černé nádoby nepatří, 
byl nejvíce zastoupen BIO odpad, konkrétně 
z 10 % (nutno však podotknout, že 7 % byl 
gastro odpad, který není tříděn). Následují plas-
ty s 8,63 %, papír se 5 % a dále se 4 % sklo, 
4% kovy a 4% kameny. Jen za tyto komodity se 
jedná o 37 % váhy černé popelnice.

Závěry a doporučení
Vzhledem k tomu, že obec Rostoklaty využí-
vá svozy DTD BIO odpadů, papíru, plastu, 
kovů a jedlých olejů a zároveň má omezeny 
svozy černých popelnic pro celý rok na in-
terval 1x 14, jeví se výsledek rozboru neus-
pokojivě a doporučujeme provést minimálně 

informační osvětu občanům, jak efektivněji 
celý systém využívat.

Z evidence odpadů, kterou má Nykos k dis-
pozici pak vyplývá, že je skládkováno 45 % od-
padů v obci a 55 % se třídí. Tato skutečnost se 
blíží plnění legislativních nařízení, kdy má být 
v r. 2025 vytříděno 60 % komunálních odpadů 
(cíle v roce 2035 jsou však 70 % třídit).

Co se rozboru černých popelnic týče, vy-
chází z něho pár důležitých bodů:

Nejvíce zastoupená komodita v rozboro-
vaném vzorku (10 %) tvoří BIO odpady, nut-
no však opět dodat, že pouze 3 % BIO odpadů 
jsou ze zahradní zeleně a plných 7 % BIO od-
padů byly gastro odpady. Otázkou zůstává, zda 
se v černých nádobách gastro odpady objevují 
vždy, a nebo se jedná o jednorázovou záležitost.

V tuto chvíli zatím nedoporučujeme řešit 
gastro odpady samostatným svozem, nicméně 
nějaká opatření je nutné udělat.

Téměř stejnou váhu, jako měly BIO odpady, 
měly také plasty. Vzorek byl z 8,6 % složen z plas-
tů. To je z našeho pohledu největší nedostatek tří-
dění, jelikož mají všichni občané nádoby na plasty 
přímo v domácnosti a není důvod je netřídit.

Dalšími chybami třídění jsou pak obsahy papí-
ru, skla, kovů a kamenů. Např. kameny vůbec 
nemusí být odváženy jako odpady, vůbec nemusí 
končit v popelnicích. Všechny zmiňované komo-
dity doporučujeme znovu občanům připomenout 
např. letáčkovou formou, tzn. zaměřit se na ně 
konkrétně, bez zatížení dalšími informacemi. Jde 
o jednoduchou formu, kdy se možná pouze naro-
vnají „šumy“ v komunikaci, kdy si občan může 
informaci vysvětlit jinak, než je myšlena. 

Výsledkem by pak mohlo být s výhledem jed-
noho roku maximální skládkované množství od-
padů do 35 %, tj. cca 155 kg/obyvatele (nyní 45 
% a 200 kg/obyvatele) a vytřídění celkem 65 %, 
tj. plnění legislativního požadavku do roku 2034.

Obec Rostoklaty i přes pochybení v třídění 
odpadů systémově s odpady pracuje velmi 
dobře, neboť nemá nadprodukci BIO odpa-
dů a reguluje množství SKO (pravděpodobně 
omezením objemu/počtu nádob a intervalem 
svozu). 200 kg na osobu (výhledově až 155 kg/
os) je velmi dobrý výsledek. 

Co říci závěrem? Místy se rozbor čte hezky. 
To když nás chválí za to, že nemáme nadpro-
dukci BIO odpadů a za regulaci SKO. Méně pří-
jemné je číst o množství plastu a papíru, který 
skončí ve směsi. Skepsí mě naplňuje informace 
o položkách jako je kov, sklo a kamení ve směs-
ném odpadu, protože to jsou váhově nejtěžší 
odpady. Pokud se je nenaučíme správně vytří-
dit, nemůžeme nikdy dosáhnout stanovených 
limitů.  (Jiří Mokošín)

Rozbor komunálního směsného odpadu – 
možná jsme se pohrabali i ve Vaší popelnici

Druh odpadu množství podíl
 kg %
Zahradní zeleň 10 3,08
Gastro odpad 23 7,09
Celkem biologicky
rozložitelný odpad 33 10,17
Plast mix 28 8,63
Celkem plast 28 8,63
Papír, tiskoviny, karton 16 4,93
Celkem papír 16 4,93
Sklo 12 3,7
Elektroodpad 0,50 0,15
Dřevo, dřevotříska 3,5 1,08
Textil 8 2,47
Kov 11,5 3,54
Nápojové kartony 3 0,92
Nebezpečný odpad 0 0
Stavební odpad/kameny 13,5 4,16
Celkem využitelný odpad 52 16,02
Směsný komunální odpad 
(pleny, atd.) 81,5 25,12
Popel (podsíto, nejen
popel) 114 35,13
Celkem směsný
komunální odpad 195,5 60,25
Celkem (součtový) 324,5 100
Celkem (kontrolní) 324,5 100

Vytříděné 
odpady – plastyVzorek pro rozbor odpadu
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V úterý 26. 9. 2023 nám zhotovitel předal 
dokončené dílo Rekonstrukce západní části 

hřbitovní zdi na pohřebišti Rostoklaty. Původní 
zeď z betonových cihel byla do základů odstraně-
na a nahrazena zdí z betonových dílců. Jednalo se 
o nejrychlejší a nejlevnější variantu, jak nahradit 
rozpadající se zeď v havarijním stavu. 

Pro vyšší estetičnost, kterou tyto betonové 
prefabrikáty zrovna dvakrát neoplývají, jsme 
objednali desky oboustranně štípané a horní 
desku jsme zvolili s mírným obloukem. Názory 
na to, co je a není hezké, jsou vždy subjekti-
vní. Mně osobně tyto ploty vždy připomína-
ly oplocení objektů kasáren nebo nápravných 
zařízení, zvláště když se použije nejlevnější 
varianta s hladkou pohledovou stranou. Proto 
jsme se snažili vybrat tak, abychom se za zeď 
nemuseli stydět (jít si jednou sami lehnout). 
Výstavbu neprovázely žádné větší komplikace. 
Bylo zde riziko zřícení nakloněných hrobů po 
odstranění základů, ale u žádného náhrobku 
se tak naštěstí nestalo. Celková cena díla byla 
485 707,44 Kč bez DPH. Na akci jsme žáda-
li o příspěvek ze SZIF, o který bychom přišli, 

pokud by cena díla přesáhla 0,5 mil. Kč. Do 
výběrového řízení, které jsme nejdříve vyhlásili 
formou otevřené výzvy přes profil zadavatel, se 
nám přihlásil jediný účastník s nabídkovou ce-
nou 926 551,89 Kč bez DPH, čímž porušil pod-
mínky zadávacího řízení, kde byl jasně stano-
ven limit max. ceny zakázky do 500 000 Kč bez 
DPH. Nezbývalo, než oslovit napřímo lokální 
dodavatele a přemluvit je, aby se zakázky nebá-
li. Ne že by snad na hřbitově strašilo, ale právě 

zmíněné riziko zřícení náhrobků některé odra-
dilo. V následujících letech bychom rádi po-
kračovali s rekonstrukcí zbývajících tří stran zdi 
kolem pohřebiště, které jsou také na hraně své 
životnosti. Rekonstrukce severní části zdi, která 
je zároveň nejméně nákladná, nepředstavuje ni-
jak vysoké riziko. Výzvou bude východní část 
zdi, zde jsou některé náhrobky na zeď nalepeny, 
v jednom případě je hrobové zařízení přímo za-
puštěno do tělesa zdi. 

Rekonstrukce západní části hřbitovní zdi 

Dne 7. 8. 2023 došlo k předání staveniště 
na akci Modernizace víceúčelového hřiště 

Rostoklaty. Když se něco modernizuje, tak už 
to tam kdysi muselo stát. V našem případě to 
byly dvě zabetonované tyče na volejbalovou síť 
v prostoru mezi dětským hřištěm a kontejnerem, 
kde má SDH uložené pomůcky pro tréninkovou 
činnost. Tipnul bych si, že mnozí z Vás o těch 
tyčích ani nevědělo a přiznám se, že ani já jsem je 
nevnímal, dokud jsme nezačali hledat místo pro 
realizaci multifunkčního hřiště. Ještě že tam ty 
dvě trubky byly, protože dotační výzva Národní 
sportovní agentury Kabina 2021 nešla využít na 
výstavbu nových hřišť, ale pouze na modernizaci 
stávajících. 

Co si pod pojmem víceúčelové hřiště předs-
tavit? Ten název zní dost vznešeně, tak aby ne-
došlo k omylům: můžete se těšit na obdélníkové 
hřiště o rozměrech 25 x 15 metrů, s umělým po-
vrchem Tartan EPDM, oplocené ze všech stran. 
Na hřišti lze hrát rekreačně volejbal, nohejbal, 
tenis, malou kopanou, badminton, basketball atd. 
Předpokládám, že v souvislosti s prostorovým 
umístěním hřiště budu dostávat dotazy, proč je 
tam a ne někde jinde, proč se musely odstranit 
některé herní prvky a zda se budou vracet na 
místo, pokusím se na ně dopředu odpovědět již 
nyní: Hřiště bylo nutné umístit na pozemek ve 
vlastnictví žadatele o příspěvek, taková byla pod-
mínka poskytovatele dotace. Prostor fotbalového 
hřiště, ač působí jako celek, je v katastru nemo-
vitostí rozdělen na tři pruhovité pozemky. Obci 
patří pouze prostřední pruh, západní část k poli je 
SPÚ a východní část u kabin je v majetku ÚZS-
VM. Víceúčelové hřiště je tedy situováno k sa-
motné hranici s pozemkem SPÚ. Akce byla v ko-
lizi s několika herními prvky na dětském hřišti, 
které bylo nutné odstranit. Kolotoč i prolézačku 
dětský hrad s tunelem a malou skluzavkou bu-
deme na dětské hřiště vracet, nebudeme ale již 

zpět vracet pingpongový stůl a velikou žlutou 
skluzavku. Na pingpongovém stole jsem za 
posledních 10 let nikoho neviděl hrát, jeho po-
vrch byl poničený a sloužil spíše jako lavička. 
Skluzavka zase dlouhodobě nevyhovovala přís-
ným normám pro herní prvky na dětském hřišti. 
Byla příliš vysoká. Věříme, že na ní bylo super 
sklouznutí. Možná právě proto, že dobrodružství, 
které není nebezpečné, není dobrodružství. Jako 
adekvátní náhrada nás zaujala svahová skluzav-
ka, která by se dala instalovat na přilehlé hliněné 
valy. A někoho z vás možná napadne, proč se 
nemohlo hřiště vybudovat vzadu v prostoru stá-
vajícího tenisového kurtu. Zde je opět situace 
komplikovaná vlastnickými vztahy – kurt není 
na pozemku obce. Zároveň by hřiště bylo příliš 

schované a málo na očích, byla by zvýšená prav-
děpodobnost poškození vandalismem. 

Celkové náklady na akci dle smlouvy se zho-
tovitelem by měly být 1.128.430 Kč bez DPH, 
tuto vítěznou nabídku podala firma J.I.H. – Ing. 
Jiří Huptych z Prahy 10 Vršovice. Finanční přís-
pěvek na tuto akci od NSA je 800.000 Kč. A pro-
tože se jedná o dotaci s tzv. platbou EX ANTE, 
tedy platbou předem, tak obec již finanční příspě-
vek na obecní účet obdržela. Termín dokončení 
hřiště by měl být dle smlouvy nejpozději do 7. 
11., a tak už nyní si pohráváme s myšlenkou na 
uspořádání nohejbalového turnaje. Vzhledem 
k počasí, které v listopadu většinou panuje, by 
se hodil název třeba Turnaj o pletený kulich sta-
rosty?

Modernizace víceúčelového hřiště Rostoklaty



6

Na období letních prázdnin jsme načasovali 
rekonstrukci podlahy v Kulturním domě 

čp. 27 v Rostoklatech. V tomto období nastá-
vá útlum společenských akcí v KD a jen těžko 
bychom hledali vhodnější termín, aniž bychom 
omezili kulturní a společenský život v obci. 

Pro dodržení správného technologického 
postupu při pokládce parket na nový beton je 
potřeba počkat, až beton vyzraje a ztratí co 
nejvíce vlhkosti. A proč se vlastně v KD beto-
novalo, když se „jen“ měnily parkety? V rámci 
rekonstrukce podlahy jsme nechali vyrovnat 
výšku podlah v podloubí a na sále. Byl zde to-
tiž velice nepraktický schod o výšce cca 7 cm. 
Osobně jsem mnohokrát viděl na plesech a zá-
bavách pády způsobené tímto přechodem, často 
se u toho rozbilo nádobí a vylil obsah sklenic 

či talířů. Nyní je podlaha na sále a v podloubí 
ve stejné výšce, přechod do výčepu je vyrovnán 
rampou v mírném sklonu. Bylo ale nutné posu-
nout o cca 1,5 metru tříkřídlé dveře mezi sálem 
a výčepem. Tím se i lehce zvětšil prostor výče-
pu. Původní dubové parkety byly kompletně 
odstraněny a došlo k pokládce opět dubových 
parket ve stejném vzoru, tedy na funkci taneční-
ka by to nemělo mít vliv. Další přínos vyrovnání 
podlah je v plném využití dlouhých stolů, které 
v minulosti obec do KD nakoupila. Nyní je ko-
nečně možné sestavit v podloubí dva stoly za 
sebou, vznikne tak kapacita 13 míst u každého 
dlouhého dvojstolu. Dříve se musely kombino-
vat nové dlouhé obdélníkové stoly s původní-
mi čtvercovými, což nevypadalo vůbec hezky 
a bylo nutné vše maskovat ubrusy. Také pama-

tuji na praxi nasazování prodloužených nás-
tavců z ocelových trubek na nohy původních 
stolů, to vše je nyní již minulost. Celkové nákla-
dy na akci dle Smlouvy o dílo jsou 391 204 Kč 
bez DPH. 

Rekonstrukce podlahy v KD

Zdravíme všechny přátele hasičského sboru. 
Skončily letní prázdniny a je tu znovu kolo-

toč závodů. Hned 3.9.2023 jsme vyjeli s přípra-
vkou do blízkého Českého Brodu, kde se již tra-
dičně konal „Den přípravek“. Navázali jsme na 
výborné výsledky z jarní části Podlipanské ligy 
a časem 30,51 obsadili 1. místo a získali krásný 
putovní pohár, který se pokusíme v příštím roce 
obhájit. 

Následující sobotu jsme vyrazili do Vítězo-
va na „Vítězovské 100“, kde jde o závod 
s překážkami.  Měli jsme zastoupení ve 4 ka-
tegoriích, ml. žáci, st. žáci, st. žákyně a doros-
tenky. I zde naše děti dosáhly krásných časů, 
někteří si zaběhli svůj nejlepší letošní čas. Byl 
to velmi náročný den a končili jsme v pozdním 
odpoledni. 

Po závodech si všichni pochutnali na zmrz-
lině v Nové Vsi. 

16. září se konal závěrečný závod Podlipans-
ké ligy v Třebovli, kam jsme vyrazili s příprav-

kou, která nám udělala velkou radost a znovu 
zvítězila. Za celý ročník tak získala přípravka 
krásné 3. místo. 

Družstvo mladších žáků, které doplnily dvě 
děti s přípravky, skončily na 12. místě a celkově 
pak na 8. místě. Starší žáci se na posledních zá-
vodech vytáhli a s časem 17,02 obsadili krásné 
5. místo, celkově pak obsadili 8. místo. 

Naši dorostenci na těchto závodech získali 
bronzové medaile a v celkovém pořadí skončili 
na pěkném 5. místě. 

Měli jsme zastoupení i ženách, kterým se 
závod v Třebovli moc nepovedl, ale přesto, po 
sečtení všech časů obsadily krásné 3. místo. 

Letos nás ještě čeká podzimní soustředění 
v Řevnicích a Branný závod v Ratenicích, kam 
vyrážíme s pěti hlídkami. 

Těšíme se, že se s Vámi uvidíme ještě le-
tos na Drakiádě 21. 10. 23 a na Světýlkách 
3. 11 .23.

 SDH Rostoklaty

Závody Český Brod, Vítězov a Třebovle

V letošním roce jsme již po páté zorganizo-
vali hasičské letní soustředění. Podruhé 

jsme navštívili Zlaté hory, obec Rejvíz. Na 
soustředění odjelo vlakem 21 dětí a 4 děti za 
námi dorazily po vlastní ose. Celkem jsme tedy 
měli 25 dětí. 

Hned po příjezdu byla připravená svačina 
a po ní jsme vyrazili na krátkou procházku do 
blízkosti Mechových jezírek. Po celý týden 
jsme se připravovali na podzimní část sezóny, 
ale děti také měly čas na venkovní i vnitřní zá-
bavu. Byly uspořádány 2 výlety, kde jsme na-
vštívili rozhlednu Zlatý Chlum, Čertovy Skály, 
zříceninu hradu Koberštejn a jiné zajímavosti 
Zlatých hor. 

Děti byly rozděleny do pěti družstev po 
pěti členech stejné věkové kategorie, kde se 
připravovaly na závod hasičské všestrannosti 
a brannosti. Kromě toho jsme pro děti připravili 
i celotáborovou hru, kde hlavní roli měl skřítek 
Rejvízek, který nás celým soustřední provázel. 
V pátek proběhla rekapitulace celého týdne, 

byl vyhlášen nejlepší pokoj, vítěz celotáborové 
hry a rozdány diplomy. Vše jsme zakončili tá-
borákem, opečením buřtů a noční bojovkou, na 
kterou se děti moc těšily. 

Děkujeme všem zúčastněným, jak dospělým 
tak i dětem za hladký průběh celého týdne. Díky 
patří i rodičům, kteří nás podporují v našich ak-
tivitách. 

SDH Rostoklaty

Letní hasičské soustředění Vytvorme si komunitnú 
detskú herničku
V budove obecného úradu vzniká 
priestor pre mamičky (tatinkov, 
babičky...) s malými deťmi. Poďme 
spolu premeniť zasadačku, ktorá 
doteraz slúžila hlavne na voľby, 
na príjemné útočisko v jesenných 
dňoch a vytvoriť tak mimo herničky 
aj príležitosť na nové susedské 
priateľstvá. Stretávať sa budeme raz do 
týždňa v dopoludňajších hodinách a ak 
by ste sa chceli pridať, ozvite sa mi na 
čísle 730 184 585. 
Zároveň by som rada oslovila aj 
rodičov starších detí, ktorí by sa 
chceli zbaviť použiteľného detského 
vybavenia. Zháňame hlavne podložky 
na zem, boxy na uloženie hračiek 
a aktivity pre deti. Ak by ste boli 
ochotní niečo darovať, prosím napíšte 
mi. Vopred ďakujem za vašu pomoc. 
 (Maja O.)
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Ve čtvrtek 21. září se uskutečnil výlet na 
zámek Sychrov. Společně se s námi vydali 

i zájemci z Břežan II. Obě obce se budou podílet 
na úhradě autobusu, za což jim velmi děkujeme.

Zámek Sychrov je vzdálen od Rostoklat ne-
celých 100 km, Takže stačilo vyjet ráno v osm 
hodin. Cesta pohodlným autobusem rychle utekla, 
před samotnou prohlídkou zbyl čas na kávu a po-
rozhlédnutí po krásném prostoru před zámkem 
i na nádvoří. Na prohlídku v 10:00 hodin si nás 
vyzvedl příjemný průvodce, vystudovaný historik, 
který neměl jen nadrilované povídání, ale s oprav-
dovým zájmem nám přiblížil historii novogotické-
ho zámku Sychrov, který sloužil jako rezidence 
původem francouzského rodu Rohanů, známý 
například z pohádky Zlatovláska či Nesmrtelná 

teta. Zámecké pokoje jsou zařízeny původním 
nábytkem, obrazy a dalšími doplňky, většina mís-
tností vyniká bohatou řezbářskou výzdobou. Proh-
lídka zámku poskytne dokonalou představu, jak se 
ve 2. polovině 19. století žilo na venkovském sídle 
bohaté šlechtické rodiny.

Po prohlídce jsme se vydali zámeckým par-
kem do oranžerie, ve které je krásná stylová ka-
várna. Pěkné počasí nám dopřálo posezení na 
terase kavárny s výhledem na zámek i krásný 
zámecký park s fontánou uprostřed. Prosluněná 
kavárna, vyzdobená kresbami z herbáře, výbor-
ná káva i lehké zákusky, příjemná tlumená hud-
ba, to bylo pohlazení po duši.

Příjemnou procházkou druhou stranou zá-
meckého parku jsme došli k zámecké restaura-

ci Rohanka. Zde jsme měli rezervaci na oběd, 
který si již předem každý vybral ze zaslané 
nabídky. Paní servírka tam byla sama, kolegyně 
jí onemocněla, tak měla opravdu plné ruce 
práce. Zvládla nás obsloužit na výbornou i s ús-
měvem na rtech. 

Po obědě byla možnost projít přilehlou 
naučnou stezku v délce 1,8 km nebo jen její část 
k umělé zřícenině Arturova hrádku. Pro ostatní 
byla možnost posedět u odpolední kávy, pří-
padně užívat krásný slunečný den na přilehlých 
lavičkách.

Byl to opět další krásný společný výlet. Dě-
kuji všem za milou atmosféru a budu se na vás 
těšit při další příležitosti.

Jarka Šermauerová

Již osmý podzimní výlet nejen pro seniory

Od začátku školního roku evidujeme komp-
likace s ranními školními autobusy na lince 

426. Stalo se tak v důsledku zrušení posilového 
„malého“ autobusu, který se nám v minulém 
školním roce podařilo vybojovat. A tak místo 
tří spojů jezdily opět dva. V prvních týdnech 
měsíce září opakovaně nastala situace, kdy au-
tobusy přijely přeplněné natolik, že v Rostokla-
tech i Nové Vsi II zůstalo několik cestujících 
stát na zastávce a do vozu se vůbec nedostali. 
Nebylo ani možné s jistotou určit, který spoj 
bude volnější a bude větší šance v něm odces-
tovat. Stačilo, aby první bus měl zpoždění pár 
minut a na zastávkách čekali již cestující, kteří 
přišli na druhý spoj. V tom případě byl druhý 
spoj volnější. Paradoxně větší problém nastal, 
když první autobus dodržel jízdní řád. Pokud jel 
první spoj poloprázdný (to v našich podmínkách 
znamená, že jsou sice všechna sedadla obsa-
zená, v uličce stojí jen pár lidí, kteří nemusí stát 
na jedné své a jedné cizí noze), tak do druhého 
spoje už byl problém se dostat. Po jednání se 
zástupci IDSK a dopravcem jsme došli k závě-
ru, že sjednocení času odjezdu autobusů by po-
mohlo této situaci předcházet. A tak od pondělí 
9.10. jezdí oba dva spoje ve stejný čas a na zas-
távkách se potkávají. Cestující, kteří se nevej-
dou do prvního spoje, jdou do druhého. Nestane 
se tak, že by odjel autobus poloprázdný, jako 
záchranné čluny na Titaniku. Je ale pravda, že 
situace v prvním spoji má pak hodně daleko 
od komfortního cestování, pohled do vozu mi 
evokuje transport dětí v dobytčáku. Jízdu jsme 

si s kolegyní místostarostkou Markétou Reicho-
vou několikrát sami zkusili a snažili se situaci 
v autobuse koordinovat. Je velice důležité s dět-
mi komunikovat a učit je správnému chování 
v autobuse. Na majitele tašky na sedadle se stačí 
zamračit a už ví, co po něm ten otravný starosta 
zase chce. Nejdůležitější je ale prorazit špunt 
z dětí na plošině u výstupních dveří a donutit je 
postupovat dále do vozu. Nestalo se nám, že by 
se někdo nedostal do vozu v ty dny, kdy se do 
situace aktivně zapojujeme. A proto bych zde 
chtěl apelovat na rodiče, aby děti poučili, jak 
se mají v autobuse chovat. A vlastně nejlepší 
bude, když jim tuto závěrečnou část článku dáte 
přečíst a naučte je tři základní hesla.
Základní hesla pro  chování v autobuse:

1) V zájmu provozu, postupujte do vozu! 
Nevytvářej špunt uprostřed uličky, jdi co nejdál 
dozadu. Vznikne tak místo i pro další cestující. 

Příště se může stát, že to budeš právě ty, kdo se 
nevejde. 

2) Jakého šaška je tato taška? Koupil/a jsi 
si dvě jízdenky? Jednu pro sebe a druhou pro 
batoh? Asi ne. Tak si dej tašku na klín a uvolni 
místo někomu dalšímu. A pokud to bude starší 
osoba, udělal/a jsi super dobrý skutek.

3) Ukončete výstup a nástup, dveře se zaví-
rají.  I když zrovna nevystupuješ, tak v každé 
zastávce sleduj, co se děje kolem tebe. Ohlédni 
se za sebe, jestli neblokuješ průchod někomu 
jinému, kdo potřebuje vystoupit. Zvláště menší 
děti se Vás větších bojí zeptat. Někdy je nutné 
vystoupit, uvolnit dveře ostatním a před odjez-
dem znovu nastoupit. Tak to, prosím, udělej!

A jaký bude vývoj s autobusy do budoucna? 
Již je v jednání třetí stálý ranní spoj na lince č. 
426. Pokud se to podaří, měli bychom se jej 
dočkat ještě v tomto roce. 

Nedostatečná kapacita ranních školních 
autobusů na lince č. 426
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JUBILANTI

ČERVENEC
Z Rostoklat
Lukášová Jana
Stejskalová Marie
Svobodová Vladislava
Menšík Tibor
Zelenka Jiří
Navrátil Vladimír
Bukovanský Petr
Přibyl Emil
Z Nové Vsi II
Vostruha Milan
Strnad Milan

SRPEN
Z Rostoklat
Budařová Božena
Soukupová Alena
Menšíková Marcela
Ševínská Libuše
Hanušová Dagmar
Horký František
Lukáš Josef
Křeček Luboš
Libich Antonín
Svoboda Jaroslav
Drbal Václav
Zemřela:
Vernerová Dagmar

ZÁŘÍ
Z Rostoklat
Dlouhá Marie
Šmejkalová Václava
Hráchová Věra
Mesteková Helena
Chrpová Alena
Tarantová Alena
Mokošín Jan
Hanuš Jan
Kolankiewicz Vladimír

Upozornění: Uvedená forma 
zveřejňování jubilantů je v souladu 
se Směrnicí na ochranu osobních 
údajů (GDPR). Pokud si nepřejete 
být uváděni vrubrice Jubilea, 
sdělte nám to osobně v kanceláři 
OÚ Rostoklaty čp.32, e-mailem: 
obec@rostoklaty.cz nebo telefonic-
ky na tel.: 721 672 333.

Ve čtvrtek 5. 10. 2023 proběhl v KD Ros-
toklaty další díl z cyklu Na kus řeči s ... ten-

tokrát s hercem, bavičem a koňákem Václavem 
Vydrou. Tolika tituly představil tohoto chariz-
matického herce moderátor Jiří Vaníček. Krátce 
po 18 hodině se sál začal plnit návštěvníky obcí 
z Rostoklaty, Tuklaty, Přišimasy a Břežany II. 
A právě poslední jmenovaná obec byla na řadě 
s výběrem hosta. Soudě dle naplněného sálu 
a následných ohlasů na akci bylo zřejmé, že 
Václav Vydra byla správná volba. Vydra nebyl 
ale zdaleka jediné zvíře na pódiu, na jeho cestách 
ho nerozlučně doprovází dva čtyřnozí kamarádi, 
pes Trip a fenka Buffinka. Poklidnou atmosféru 
večera krátce narušila pouze kolem oken KD 

projíždějící zemědělská technika. Řepný komba-
jn nemohl projet mezi zaparkovanými vozy ná-

vštěvníků představení. Po rychlém zjištění vlas-
tníka vozidla a následném přeparkování mohla 
talkshow pokračovat nerušeně dál. Pan Vydra 
se rozpovídal o svých předcích, od generace dě-
dečka vesměs o herečkách a hercích, o koních, 
o angažmá v Divadle na Vinohradech, o filmové
kariéře a zaznělo také pár dobrých vtipů. Vtip se
Švejkem byla jistě nejdelší anekdota, kterou jsem
kdy v životě slyšel.  Na závěr večera si pan Vydra
připravil památeční fotografie, které zájemcům
na místě podepsal a s každým, kdo chtěl, se
i ochotně vyfotil. Jako další je pořadatelsky na
řadě obec Přišimasy, která disponuje i vlastním
sálem. O termínu ani pozvané celebritě bohužel
nemáme zatím žádné bližší informace. 

Na kus řeči s Václavem Vydrou


